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Petrescu(ASF): Eu ma astept ca în acest an sa avem trei companii listate; probabil

vor fi din zona energiei si transporturilor

Anul acesta am putea avea cele trei  companii de stat care ar trebui listate, conform cerintei din Planul 

National de Redresare si Rezilienta, iar acestea ar putea fi din zona  zona energiei si zona transporturilor, a

afirmat, luni, presedintele  Autoritatii de Supraveghere Financiara (ASF), Alexandru Petrescu, la un 

eveniment de specialitate.

"Suntem parte a unui grup de lucru care evalueaza diferiti operatori  economici din zona actionariatului de stat. În

acelasi grup de lucru,  maximum ce va pot spune, ca sunt si Ministerul Energiei si Ministerul  Transportului. Din

pacate nu sunt în pozitia sa va comunic ce entitati  sunt eligibile sau macar planificat a fi listate de catre statul

român.  Fara doar si poate agenda electorala nu va impieta asupra programului de  listare, fiindca PNRR este un

parcurs cu niste repere de  conditionalitate si obligativitate extrem de riguros aplicate. Fapt  pentru care eu ma

astept ca în acest an sa avem aceste minimum trei  companii listate. Cel mai probabil vor fi din zona energiei si

zona  transporturilor. Unele sunt mai pregatite decât altele din perspectiva  unui parcurs de prelistare si listare, dar

fara doar si poate cel putin  un boost în perioada imediat urmatoare din aceste listari se va resimti  la Bursa. Deci

eu nu cred ca va exista niciun fel de impietare a acestei  obligativitati din perspectiva electorala si lucrurile se vor

întâmpla  conform calendarului asumat", a spus Alexandru Petrescu, la ZF Capital  Market Summit, editia a IV-a.

În luna iunie a anului trecut, secretarul general adjunct al  Guvernului, Adrian Ţutuianu, declara ca decizia privind

cele trei  companii urma sa fie luata pâna în luna septembrie 2024.

"Am prezentat în Guvern, în urma cu o luna, o informare privind  conditiile, criteriile pe care trebuie sa le

îndeplineasca aceste  companii. Le-am elaborat în urma unei discutii pe care am avut-o si cu  Bursa de Valori si

ASF. Sunt conditii cunoscute, prevazute de Legea 24  si regulamentul de aplicare, nu am inventat nimic, si sper ca

undeva  pâna în septembrie sa decidem care sunt cele trei companii. Şi aici  sigur ca exista asa multe discutii. Unii

ar vrea, altii nu prea ar vrea.  Este de înteles aceasta chestiune pentru ca exista, daca vreti, si o  anumita reticenta în

institutiile publice de a transpune toate reformele  la care ne-am obligat. Şi treaba noastra, a celor care suntem în 

contact direct cu OCDE, este sa convingem ca reformele sunt necesare si  trebuie transpuse pentru a ne îndeplini

obiectivele pe care le avem.  Deci undeva în toamna vom sti care sunt cele trei si stiti foarte bine  ca procesul de

cotare la cota unei piete reglementate necesita undeva  pâna la un an jumatate - doi ani de zile, pâna faci selectia, si

asa mai  departe a celor cu care desfasori aceasta procedura. Termenul stabilit  prin PNNR este trimestrul II 2026",

a spus atunci Adrian Ţutuianu.

El a explicat ca exista un grup de lucru pe aceasta tema, pe care îl  conduce si din care fac parte reprezentanti din

Ministerul  Transporturilor, Ministerul Energiei si Secretariatul General al  Guvernului.
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